

## SUNUŞ

Değerli Okuyucular,

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisinin on birinci sayısı (Haziran 2015) ile tekrar karşınızda olmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Christoph Giesel, „Politisch-gesellschaftliche Liberalisierungsansätze, die Erosion des ethnopolitischen Homogenisierungsdogmas und offene Entfaltungsmöglichkeiten ethnischer Gruppen in der kemalistisch geprägten Türkei im 20. Jahrhundert Teil I“ başlıklı makalesinde cumhuriyet döneminde Türkiye’de yaşayan etnik grupların geçirmiş olduğu evreleri alan çalışmasına dayalı titiz bir çözümleme ile ortaya koymaktadır. İki bölümden oluşan makalenin bu sayımızda yer alan kısmı 1980 yılına kadar olan gelişmeleri içermektedir. Bu araştırmanın ikinci bölümü bir yıl sonra dergimizin Haziran 2016 sayısında yayınlanacaktır.

Begüm Kurtuluş ise “Victims of the War: Turkey’s Syrian “Guests” konusunu ele aldığı makalesinde Türkiye’deki Suriyeli mülteciler üzerinde durmakta ve Suriyelilerin Türkiye için belirsizlik taşıdıklarını ve birçok sosyal sorunun kaynağı olabileceklerinin altını çizmektedir. Szilágyi Szilard “Romanya Türkleri ve Türkçe” başlıklı makalesinde Romanya’da Türkçe eğitim ve Türkçenin kullanımını retrospektif bir perspektiften birincil kaynaklar ışığında çözümlerken, Ali Hüseyinoğlu ise Batı Trakya (Yunanistan) örneği üzerinden Türkçenin kamusal alanda kullanılmasını masaya yatırmakta ve Türkçe eğitimin önündeki engelleri gözler önüne sermektedir. Fahri Türk ise yazmış olduğu makalesinde Türk dünyasında turizmin gelişmesinde devlet dışı aktörlerin önemini turizm acenteleri örneği üzerinde ele alarak Türkiye ve Türk dünyası arasındaki turizm ilişkilerinin nasıl geliştirilmesi gerektiğine dair öneriler getirmektedir.

Bu açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek kendimiz mutlu sayacağız.

Editör

Fahri TÜRK

## **Editorial**

Dear Readers,

We are glad to announce that the eleventh issue (June 2015) of Electronic Journal of Political Science Studies has just been published and it is available online. It starts with Christoph Giesel's article about „ Politisch-gesellschaftliche Liberalisierungsansätze, die Erosion des ethнопolitischen Homogenisierungsdogmas und offene Entfaltungsmöglichkeiten ethnischer Gruppen in der kemalistisch geprägten Türkei im 20. Jahrhundert Teil I“ in which he focuses analytically on the development of phases of ethnic groups during the Republican era in Turkey based on fieldwork notes. Giesel's article is composed of two parts. While the first part of his research work that covers the period until 1980 is included in this issue, the second one will appear in the thirteenth issue (June 2016) of our journal.

In her article, entitled as “Victims of the War: Turkey's Syrian “Guests”, Begüm Kurtuluş elaborates Syrian refugees in Turkey. She highlights those uncertainties of their stay in Turkey and underlines that growing numbers of Syrian refugees may cause many societal problems in Turkey. In the light of primary sources, Szilágyi Szilard dwells on the usage of Turkish and the Turkish as an instruction language in Romania by using a retrospective method. Taking Western Thrace (Greece) as a case study, Ali Hüseyinoğlu focuses on the usage of Turkish in the Greek public sector and elaborates main problems regarding Turkish as an instruction language. In his article, Fahri Türk analyses the role of non-state actors in the development of tourism across the Turkish world. While doing so, he takes tourism agencies as an example and provides several recommendations on how tourism should be developed between Turkey and the Turkic world.

We would feel very happy if this short introduction motivates you reading those articles you are interested in this issue.

Editor

Fahri TÜRK

## **Editorial**

Liebe Leserinnen und Leser,

Wir sind glücklich, Ihnen die elften Ausgabe (Juni 2015) unseres Periodikums präsentieren zu dürfen. Christoph Giesel analysiert in seinem Artikel „Politisch-gesellschaftliche Liberalisierungsansätze, die Erosion des ethnopolitischen Homogenisierungsdogmas und offene Entfaltungsmöglichkeiten ethnischer Gruppen in der kemalistisch geprägten Türkei im 20. Jahrhundert Teil I“ stufenweise die Geschichte der ethnischen Gruppen in der Türkei. Der erste Teil des zweiteiligen Artikels behandelt die Epoche bis zum Jahre 1980, während der zweite Teil voraussichtlich in unserer Juni-2016-Ausgabe publiziert wird.

Begüm Kurtuluş hebt in ihrem Artikel „Victims of the War: Turkey’s Syrian ‘Guests’“ die von den syrischen Flüchtlingen in der Türkei erlebte Ungewissheit hervor und geht davon aus, dass deren Misslage die Quelle verschiedener sozialer Probleme sein wird. Während Szilágyi Szilard in seinem Aufsatz „Romanya Türkleri ve Türkçe“ den Unterricht in Türkisch und den Gebrauch der türkischen Sprache mithilfe von Primärquellen retrospektiv analysiert, untersucht Ali Hüseyinoğlu den Gebrauch des Türkischen im öffentlichen Raum und Hindernisse für die türkische Sprache im west-thrakischen Griechenland. Fahri Türk weist auf die Rolle der Tourismus-Agenturen als Nichtregierungsakteure bei der Entwicklung des Tourismus in der türkischen Welt hin und empfiehlt einige Ansätze für den Ausbau der touristischen Beziehungen zwischen der Türkei und der türkischen Welt.

Wir können uns glücklich schätzen, wenn wir Sie zur Lektüre unserer Artikel motivieren könnten.

Ihr Herausgeber

Fahri TÜRK

## İÇİNDEKİLER/CONTENTS/INHALT

<b>Derginin Künye Bilgileri</b>	<b>ii</b>
<b>Sunuş</b>	<b>iv</b>
<b>Editorial (en.)</b>	<b>v</b>
<b>Editorial (de.)</b>	<b>vi</b>
<b>Makaleler /Articles/ Artikel</b>	
Christoph GIESEL <b>Politisch-gesellschaftliche Liberalisierungsansätze, die Erosion des ethno-politischen Homogenisierungsdogmas und offene Entfaltungsmöglichkeiten ethnischer Gruppen in der kemalistisch geprägten Türkei im 20. Jahrhundert „I. Teil“</b>	<b>1</b>
Begüm KURTULUŞ <b>Victims of the War: Turkey’s Syrian “Guests”</b>	<b>45</b>
Szilágyi SZILÁRD <b>Romanya Türkleri ve Türkçe</b>	<b>61</b>
Ali HÜSEYİNOĞLU <b>Balkanlarda Türk Dilinin Dünü ve Bugünü: Batı Trakya (Yunanistan) Örneği</b>	<b>79</b>
Fahri TÜRK <b>Türk Dünyasında Turizmin Gelişmesinde Devlet Dışı Aktörler: Turizm Acenteleri</b>	<b>97</b>
<b>Kitap Tanıtımı</b>	
Meral Avcı <b>Die türkisch-deutschen Wirtschaftsbeziehungen in den Jahren von 1923 bis 1945 unter Beachtung der politischen Entwicklungen, Shaker Verlag, Aachen, 2014, ISBN÷ 978-3-8440-3108-9.</b>	<b>106</b>
Dorin Lozovanu, Igor Roşca, Andrian Delinschi, Thede Kahl, Pavel Titu, Aleksandr Prişçepov, Ladislav Garassy ve Chiureciu Vitali <b>Gagauziya (Gagauz Yeri) Atonom Bölgesi Atlası, Proart, Chişinău, 2014, ISBN÷978-9975-4116-5-3.</b>	<b>109</b>